
Zápis č. 9/4/2024 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
15. apríla 2024 o 14:00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Milan Antol, Ján Balaščák, Tomáš Caban, Marta 
Gajdošíková, Igor Gallo, Jarmila Mikušová, Tatiana Strempeková Tomanová 
Neprítomní: Jozef Chudík, Ján Uličiansky 
Hostia:  
Ľuboš Machaj – generálny riaditeľ RTVS 
Peter Földváry – zastupoval - riaditeľ Sekcie GR RTVS 
Eduard Čengel – riaditeľ Sekcie ekonomiky RTVS 
Mária Hlucháňová – riaditeľka Sekcie spravodajstva a publicistiky RTVS 
Ľuboš Černák –riaditeľ rozhlasových programových služieb 
Vincent Štofaník – riaditeľ televíznych programových služieb 
Ján Žgravčák – riaditeľ Sekcie športu RTVS 
Zuzana Ťapáková – riaditeľka Sekcie marketingu a komunikácie RTVS 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal všetkých 
prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 6 členov rady a rada je schopná uznášať sa. 
Z rokovania sa ospravedlnili J. Chudík a J. Uličiansky. Na rokovaní privítal GR RTVS 
a členov manažmentu RTVS. Skonštatoval, že k návrhu programu neprišla od členov Rady 
RTVS žiadna pripomienka.  
Navrhol doplniť do programu rokovania nasledujúce dva body: 
- Vyhodnotenie veľkonočného vysielania RTVS 
- Priebežná informácia o vysielaní RTVS v súvislosti s MS v hokeji, ME vo futbale a letnými 
olympijskými hrami 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 65/2024: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v navrhnutom znení: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS; 

b) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca 
Dozorná komisia);  

c) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajca Dozorná komisia); 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. e) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajca Dozorná komisia);  
e) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 

(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca Dozorná komisia); 
f) rôzne. 

5. Účtovná závierka RTVS za rok 2023 (spravodajca Dozorná komisia) 
6. Vyhodnotenie vysielania RTVS v súvislosti s prezidentskými voľbami SR 2024 

(spravodajcovia M. Antol a J. Balaščák) 
7. Vyhodnotenie veľkonočného vysielania RTVS (spravodajkyňa M. Gajdošíková) 
8. Priebežná informácia o vysielaní RTVS v súvislosti s MS v hokeji, ME vo futbale a 

letnými olympijskými hrami (spravodajca I. Gallo) 
9. Vyhodnotenie vysielania programovej služby Jednotka v roku 2023 (spravodajca: 

členovia Rady RTVS za televízne vysielanie) 
10. Vyhodnotenie vysielania programovej služby :24 v roku 2023 (spravodajca: členovia 

Rady RTVS za televízne vysielanie) 
11. Informácia o činnosti Etickej komisie RTVS za rok 2023 (spravodajca T. Caban) 
12. Sťažnosti a podnety 
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13. Rôzne 
 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, T. Strempeková  

Tomanová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / J. Chudík, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období 
I. Gallo informoval, že všetci majú k dispozícii plnenia uznesení z rokovaní 11.3.2024, 
18.3.2024 a 27.3.2024. Rovnako sú predložené aj zápisnice z rokovaní Dozornej komisie z 
11.3.2024 a 9.4.2024.  
I. Gallo predložil návrhy na uznesenia a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 66/2024: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z rokovaní 11.3.2024, 18.3.2024 
a 27.3.2024. 
 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, T. Strempeková  

Tomanová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / J. Chudík, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Uznesenie č. 67/2024: 
Rada RTVS berie na vedomie Zápisnicu z rokovaní Dozornej komisie Rady RTVS 
z 11.3.2024 a 9.4.2024. 
 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, T. Strempeková  

Tomanová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / J. Chudík, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
Ľ. Machaj informoval, že RTVS zorganizovala odbornú konferenciu „Ako ďalej RTVS?“, ktorá 
bola prenášaná a vysielaná aj v televízii aj online. Informoval aj o získaní programového 
grantu na sériu dokumentov, ktorá sa bude realizovať s ČT o Bielych Karpatoch. Bola 
podpísaná aj zmluva na sériu Tisíce hlasov, ktorá sa bude realizovať v spolupráci s ČRo 
a televíziou Prima. Uviedol, že do tendra na detský program sa prihlásilo 33 projektov. 
Informoval, že sa bude podpisovať memorandum o spolupráci s VŠMU. Skonštatoval, že 
23.4.2024 sa bude v Košiciach otvárať Kreatívne centrum. Informoval aj o nadchádzajúcom 
koncerte SOSR.  
M. Antol uviedol ku spomenutej odbornej konferencii, že jej úvod pôsobil veľmi odborne, ale 
mal pocit, že v závere tejto debaty to skončilo takým selfpromom súčasného vedenia a že je 
najlepšie, aké môže byť a nemôže sa zmeniť. Mrzí ho, že sa napríklad nedozvedel ako 
funguje Etická komisia v Litve, keďže mu je ľúto, že v RTVS sú v Etickej komisii len interní 
zamestnanci a nie ľudia z externého prostredia. 
M. Gajdošíková ku konferencii uviedla, že by bolo určite zaujímavejšie, ak by tam boli 
zástupcovia MK SR a VKM. Bolo tam však podľa nej pekne pomenované, čo to vlastne 
verejnoprávnosť je. Ocenila, že debata bola aj online na webe RTVS. Ocenila, že sa 
rozbehlo zvýraznenie hodnôt verejnoprávnosti prostredníctvom džinglov v rozhlase a aj 
televízii.  
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I. Gallo skonštatoval, že je škoda, že sa tomuto všetkému RTVS nevenovala skôr, pretože to 
teraz môže zaváňať politikárčením. Z diskusie na konferencii podľa neho vyplynulo, že 
všetko je v poriadku a takto to má nejako fungovať, čo však podľa neho nie je v súlade 
s uzneseniami, ktoré v ostatnom období prijala rada. Rada RTVS sa snaží v rámci svojich 
kompetencií pomenovávať veci. Pripomenul, že práve pozývanie hostí do niektorých relácií 
sa neriadi tým, aby to bolo vyvážené, ale bolo tam obdobie, kedy sa pozývali hostia len 
z jedného spektra. Pripomenul niektoré konkrétne prípady, kedy obsadenie hostí podľa neho 
nebolo vyvážené. Potom sa podľa neho nemôže nikto čudovať, ak niekto z externého 
prostredia považuje vysielanie RTVS za nevyvážené. Dodal však, že po uzneseniach rady 
GR RTVS prijal rozhodnutia, ktoré viedli k zlepšeniu situácie.  
Ľ. Machaj skonštatoval, že nemá pocit, že by sa na konferencii tľapkali po pleci, že akí sme 
dobrí. Nemyslí si, že by tam obhajoval súčasný stav a uznal aj tam, že je ešte čo zlepšovať. 
Cieľom tejto konferencie bolo poukázať na legislatívny stav aký je v tejto oblasti v EÚ. 
Komunikáciu s Radou RTVS označil za konštruktívnu.  
M. Hlucháňová vysvetlila pozvanie konkrétnych hostí do relácií, ktoré spomínal I. Gallo. 
Uviedla, že bola snaha získať k danej téme aj ministra Rašiho, ale nepodarilo sa to. 
 
I. Gallo predložil procedurálny návrh, aby sa prerokoval teraz bod č. 8 a bol prerokovaný 
v neverejnom režime. 
Členovia rady vyslovili všeobecný súhlas s týmto návrhom.  
 
8. Priebežná informácia o vysielaní RTVS v súvislosti s MS v hokeji, ME vo futbale 

a letnými olympijskými hrami (spravodajca I. Gallo) 
I. Gallo po skončení neverejnej časti rokovania predložil návrh na uznesenie a dal o ňom 
hlasovať: 
Uznesenie č. 68/2024: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Priebežnú informáciu o vysielaní RTVS v 
súvislosti s MS v hokeji, ME vo futbale a letnými olympijskými hrami. 

 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

T. Strempeková Tomanová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS 
E. Čengel odprezentoval ekonomické ukazovatele za mesiac marec 2024, ktoré boli v 
materiáli: 
„RTVS k 31.03.2024 dosiahla celkové príjmy vo výške 159,18 mil.€, čo predstavuje 91,07% 
plnenie ročného rozpočtu. Daňové príjmy (úhrady za služby verejnosti) sú vo výške 940 tis.€, 
čo predstavuje plnenie na 94,03 % ročného plánu. 
Nedaňové príjmy predstavovali k sledovanému obdobiu 3,92  mil. € t. j. plnenie na 34,87 % 
ročného rozpočtu. Plnenie sa pohybuje na úrovni mesačného plánu v reklame ako aj v 
ostatných príjmoch. 
Z hľadiska grantov a transferov predstavuje tento príjem k 31.03.2024 sumu 129,33 mil. €, 
ktorú získala RTVS zo štátneho rozpočtu a eurofondov. Ide o nárokovateľný príspevok za rok 
2024 vo výške 121,57 mil.€. Bežný príjem za Kreatívne centrum Bratislava je vo výške 232 
tis. €, bežný príjem za Kreatívne centrum Banská Bystrica vo výške 332 tis €, bežný príjem 
za Kreatívne centrum Košice vo výške 139 tis € , Ľudia na hranici 89 tis.€ a Kultúrne a 
prírodné klenoty pohraničia 40,2 tis. €. RTVS tiež dostala kapitálový príjem 
z nárokovateľného príspevku vo výške 2,3 mil.€, za Kreatívne centrum Bratislava vo výške 
2,20 mil. €, za Kreatívne centrum Banská Bystrica vo výške 0,75 mil. € a za Kreatívne 
centrum Košice 1,67 mil.€. 
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Celkové výdavky RTVS k 31.03.2024 predstavovali sumu 38,04 mil.€, t.j. 21,79 % plnenie 
ročného plánu. Záväzné ukazovatele t. j. bežné výdavky predstavujú 36,60 mil.€ - plnenie na 
21,94 % a kapitálové výdavky sú vo výške 1,44 mil. € - plnenie na 18,62 %.  
Celkový prebytok bol k 31.03.2024 vo výške 121,14 mil. €.  
K sledovanému obdobiu boli záväzné ukazovatele dodržané.“ 
 
I. Gallo navrhol, aby sa v rámci tohto bodu prerokoval aj bod č. 7 Vyhodnotenie 
veľkonočného vysielania. 
Členovia rady vyslovili všeobecný súhlas s týmto návrhom. 
Ľ. Černák odprezentovala vysielanie SRo za marec a vysielanie SRo v rámci veľkonočného 
vysielania. 
V. Štofaník odprezentoval televízne vysielanie za mesiac marec a za obdobie Veľkej noci.  
M. Hlucháňová odprezentovala vysielanie Sekcie spravodajstva a publicistiky RTVS za 
marec a veľkonočné vysielanie.  
J. Žgravčák odprezentoval vysielanie športu za mesiac marec. 
A. Lovász odprezentoval národnostné vysielanie za marec a veľkonočné vysielanie v tejto 
oblasti. 
Ľ. Konečný odprezentoval činnosť Sekcie nových médií v mesiaci marec. 
Z. Ťapáková odprezentovala činnosť Sekcie marketingu a komunikácie za mesiac marec. 
H. Radová odprezentovala sledovanosť programových služieb RTVS za mesiac marec. 
M. Gajdošíková odprezentovala spravodajské stanovisko k veľkonočnému vysielaniu, ktoré 
bolo predložené v tomto znení: 
„Intendantúry programových okruhov prezentovali na predchádzajúcej  Rade RTVS  zámer 
priniesť v sviatočnom vysielaní do domácností divákov  posolstvo  Veľkej noci 
v náboženských prenosoch, filmoch a dokumentoch, ľudové tradície prostredníctvom 
zvykoslovných programov a zároveň vytvoriť pri sledovaní ďalších sviatočných programov 
príjemnú rodinnú atmosféru počas vítanej prestávky  v predvolebnom súboji kandidátov pred 
2.kolom prezidentských volieb. Vysielacia štruktúra sa počas Veľkej noci výrazne nelíšila od 
predchádzajúcich rokov, čo viac-menej zodpovedalo diváckym očakávaniam. Aj 
spravodajská :24 dopriala divákom oddych od politických diskusií a popri spravodajskom 
servise ponúkla rozhovory s veľkonočným obsahom a atmosféru v  regiónoch Slovenska.  
Počas sviatkov sa diváci radi vracajú k obľúbeným romantickým, či náboženským  filmom, 
televíznej klasike, zábavným programom z archívu aj z nedávnej produkcie - očakávajú však 
aj premiérové programy, tých bolo tento rok na Jednotke menej. Premiérový Duel šampiónov 
sa tak stal najsledovanejším veľkonočným  programom Jednotky (16,2%/326.000). Záujem 
o zábavno-súťažné programy potvrdil aj dvojkový špeciál Lov slov 
(6,1%/123.000).Výnimočným projektom vo sviatočnom vysielaní Dvojky bol hudobný recitál 
Lasica píše Čekovskému (4,7%/91.000 divákov) z košického Domu umenia, ktorý spojil 
skvelých hudobníkov, spevákov aj filharmonikov.  Takisto  nebývalých až 6 premiérových 
dokumentov na Dvojke  špeciálne  zaradených do sviatočného vysielania prinieslo 
obohatenie  poznania o histórii, kultúrnom dedičstve a prírode( Posledná večera, Brat Štefan, 
Pozor, padá SNG, Vlci Poľany, Keď ide o život, Ondrej Malachovský). Keďže sviatky sú 
spojené aj s veľkonočnými prázdninami, dramaturgia Jednotky aj Dvojky sa sústredila vo 
väčšej miere práve na deti a pozitívom bolo, že okruhy si navzájom nekonkurovali, ale  sa vo 
vysielaní dopĺňali - tematické detské bloky na Dvojke - aj s premiérovými Večerníčkami  
(Mláďatá) a animovanými filmami Tvojazem, Myši patria do neba, Websterovci vo filme , či 
koprodukčným filmom Mimi - na Jednotke  to boli predovšetkým akvizičné aj slovenské 
rozprávky a takisto  relácie so vzdelávacím obsahom (Superveda, Duel junior, Zázračný 
ateliér, Čo budeme robiť...).Prísľubom do budúcich spoluprác  bola premiéra slovenského 
príspevku do projektu EBU Dokážeš to!  
Výsledky sledovanosti ukázali reálnu pozíciu RTVS na televíznom trhu. Na základe 
predložených analýz si jednotlivé okruhy udržali a  v prime time aj mierne zvýšili 
sledovanosť. V porovnaní s minuloročným veľkonočným vysielaním  dosiahla RTVS napokon 
sumárne horšie výsledky: (v celom dni priemerný podiel na trhu 14,9% (medziročne -1,5%), v 
prime time 14,9% (medziročne - 5,1%), vzhľadom na  pokles výkonu programovej služby 
Šport. V minulom roku totiž práve v čase Veľkej noci pútali pozornosť divákov zápasy 
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hokejovej Play off, na ktorú RTVS v tejto sezóne žiaľ, nemá vysielacie práva, čo sa odrazilo 
na výraznom poklese sledovanosti športu RTVS. 
Celkovo však možno konštatovať, že sviatočné vysielanie naplnilo prezentované zámery 
dramaturgie, v programovej skladbe sa sústredilo na verejnoprávny obsah a posolstvo Veľkej 
noci, prinieslo obohatenie poznania, prispelo k pokojnej sviatočnej atmosfére 
v domácnostiach divákov RTVS.“  
 
J. Balaščák ako spravodajca za rozhlasové vysielanie skonštatoval, že programové služby 
priniesli veľkú paletu pestrosti skladby programov a programová ponuka bola dobrá. 
 
I. Gallo predložil návrhy na uznesenia a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 69/2024: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave hospodárenia 
a plnenia programovej služby RTVS za mesiac marec 2024. 
 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

T. Strempeková Tomanová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Uznesenie č. 70/2024: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Vyhodnotenie veľkonočného vysielania RTVS. 
 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

T. Strempeková Tomanová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
b. informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS 
E. Čengel odprezentoval predložený návrh na prenájom. 
T. Caban za DK ho odporučil rade schváliť predložený návrh na prenájom. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 71/2024: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. l) zákona č. 532/2010 o RTVS v nadväznosti na § 12 
ods. 2 a § 13 ods. 1 písm. h) zákona č. 176/2004 o nakladaní s majetkom verejnoprávnych 
inštitúcií, schvaľuje návrh na prenájom nehnuteľného majetku s nájomcom: Vlastníci bytov 
a nebytových priestorov Benediktiho 4. 
 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, J. Mikušová, T. Strempeková  

Tomanová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Gajdošíková, J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
c. informácia o verejných obstarávaniach 
T. Barbírik odprezentoval predložený materiál.  
T. Caban ako spravodajca uviedol, že sa na DK oboznámili s materiálom a bližšie sa 
informovali o niektorých verejných obstarávaniach.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 72/2024: 
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Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o verejných obstarávaniach podľa 
predloženého materiálu. 
 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

T. Strempeková Tomanová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
d. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. i)  
P. Földváry odprezentoval predložené zámery.   
T. Strempeková informovala, že predložené zámery boli prerokované na DK. Uviedla 
podrobnosti k diskusii o niektorých zámeroch na DK. Odporučila schváliť uznesenie 
k predloženým zámerom.  
Prebehla krátka diskusia k niektorým zámerom, najmä k zámeru týkajúceho sa autorských 
zväzov. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 73/2024: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zámere vstúpiť do zmluvného 
záväzku v zmysle § 15 ods. 3 písm. e) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS podľa predloženého 
materiálu. 
 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

T. Strempeková Tomanová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
I. Gallo sa vrátil k bodu o verejných obstarávaniach a spýtal sa, prečo sa pri jednom 
verejnom obstarávaní oslovili práve 2 spoločnosti a či netreba oslovovať 3. 
T. Barbírik vysvetlil, že bola zverejnená aj výzva a mohlo sa prihlásiť viac spoločností. 
Nevedel poskytnúť informáciu, prečo sa oslovovali iba 2.  
T. Strempeková uviedla, že jej bola poskytnutá v tejto súvislosti smernica, kde je len citovaný 
zákon a bolo by podľa nej vhodné, keby bola smernica upravená pre podmienky RTVS 
a bolo by v nej uvedené aj ako sa stanovuje PHZ. 
T. Barbírik uviedol, že plánujú dopracovať túto smernicu. 
Rada RTVS sa dohodla s GR RTVS, že do 14 dní predloží GR RTVS návrh úpravy tejto 
smernice.  
 
e. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období (čl. 7 
ods. 2 Štatútu Rady RTVS)  
E. Čengel odprezentoval predložený materiál.  
T. Caban za DK odporučil zobrať materiál na vedomie. Na DK si prebrali niektoré zmluvy 
podrobnejšie.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 74/2024: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zmluvách nad 10 000 € za mesiac 
marec 2024. 

 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

T. Strempeková Tomanová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, J. Uličiansky / 
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Uznesenie bolo prijaté. 
 
Členovia Rady RTVS sa dohodli, že bod č. 4 f týkajúci sa CRN bude prerokovaný na 
nasledujúcom rokovaní.  
 
5. Účtovná závierka RTVS za rok 2023 (spravodajca Dozorná komisia) 
I. Gallo uviedol legislatívny rámec týkajúci sa tohto bodu. 
E. Čengel odprezentoval predložený materiál. 
J. Mikušová uviedla, že na DK zaznamenali výrazný záporný hospodársky výsledok a vďaka 
tomu, venovali Účtovnej závierke veľkú pozornosť. Zaujímalo ich na základe akých 
účtovných operácií sa podarilo RTVS dosiahnuť záporný hospodársky výsledok, pretože 
v posledných rokoch to tak nebolo. Na rokovaní DK si toto rozdebatovali a na základe toho 
sa pripravilo stanovisko DK. Skonštatovala, že z pohľadu zákona o RTVS bol tento zákon 
dodržaný.  
T. Strempeková odprezentovala stanovisko DK, ktoré bolo predložené v nasledovnom znení: 
„RTVS zostavila k 31. decembru 2023 riadnu účtovnú závierku účtovnej jednotky účtujúcej 
v sústave podvojného účtovníctva v súlade so zákonom č. 431/2002 Z. z. o účtovníctve 
v znení neskorších predpisov. 
Účtovná závierka okrem všeobecných náležitostí obsahuje súvahu, výkaz ziskov a strát, 
poznámky k účtovnej závierke a  správu nezávislého audítora bez stanoviska k výročnej 
správe, nakoľko ju ku dňu vydania správy nemal k dispozícii. 
Výkazy poskytujú verný a pravdivý obraz o finančnej situácii a výsledku hospodárenia 
spoločnosti RTVS. 
Poznámky obsahujú informácie o účtovných zásadách a metódach, informácie doplňujúce 
a vysvetľujúce číselné údaje v súvahe a VZaS, opis údajov vedených na podsúvahových 
účtoch, pohyby na účtoch dlhodobého hmotného a nehmotného majetku, oprávok, 
opravných položiek, zostatkovej hodnoty a ďalšie informácie, ktoré výkazy vysvetľujú 
a dopĺňajú. 
Audit riadnej účtovnej závierky RTVS za rok 2023 vykonala audítorská spoločnosť MOORE 
BDR Banská Bystrica podľa medzinárodných audítorských štandardov. V Správe 
nezávislého audítora vyslovila názor, že účtovná závierka poskytuje pravdivý a verný obraz 
finančnej situácie spoločnosti RTVS k 31.12.2023 a výsledku jej hospodárenia za rok 2023 
v súlade so zákonom o účtovníctve č. 431/2002 Z. z. 
Audítorská spoločnosť zdôraznila skutočnosť v čl. III bode 13 poznámok v časti Rezervy, že 
najvýznamnejšou položkou rezerv je rezerva k súdnemu sporu so spoločnosťou CAUSAL s. 
r. o. (pôvodne Omega plus, spol. s. r. o.) vo výške 7 mil. Eur. Na základe dovolacieho 
konania RTVS uhradila v roku 2022 súdom priznanú istinu 2 435 602 Eur týkajúcu sa 
uvedeného sporu. O úrokoch z omeškania, na ktoré je rezerva vytvorená, rozhodol súd prvej 
inštancie dňa 18. mája 2023 a RTVS voči rozsudku podala dňa 19. júna 2023 odvolanie.  
Podľa predložených výkazov dosiahla RTVS v roku 2023 hospodársky výsledok pred 
zdanením stratu vo výške 2 326 151,89 Eur.  
Výnosy predstavovali sumu 150 786 852 Eur a náklady spolu sumu 153 113 004 Eur. 
V porovnaní s predchádzajúcim rokom RTVS dosiahla výnosy vyššie o 9 230 887 Eur. 
Napriek vyšším výnosom prekročila náklady oproti predchádzajúcemu roku o 11 874 485 
Eur. 
Významným faktorom účtovnej straty sú osobné náklady a ich navýšenie oproti roku 2022 
o 7 329 087 Eur. Mzdové náklady  medziročne narástli o sumu 5 370 633 Eur. 
RTVS sa v porovnaní s rokom 2022 zvýšil evidenčný – fyzický stav zamestnancov celkom na 
1 653 osôb, čo predstavovalo 5% navýšenie zamestnancov oproti predchádzajúcemu roku. 
Mzdové náklady v roku 2023 boli vykázané v sume 35 675 858,38 Eur, čo predstavuje 
priemernú mesačnú mzdu zamestnanca RTVS v sume 1 798,54 Eur. Pre porovnanie 
s predchádzajúcim rokom, kde vychádzala priemerná mesačná mzda na 1 604,47 Eur išlo 
o nárast o 10,79%. Tu treba podotknúť, že mzdy zamestnancov rástli aj v roku 2022 a oproti 
roku 2021 sa zvýšili priemerne o 7%. RTVS plánuje na základe podpísanej kolektívnej 
zmluvy valorizáciu platov aj pre rok 2023 v sume 3,7 mil. Eur. 
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V roku 2023 nárast mzdových prostriedkov na 79 osôb predstavoval sumu 1 745 tis. Eur, 
pričom nie je zrejmé, v akom počte zamestnanci nastúpili na začiatku, v priebehu príp. ku 
koncu roku. Podľa RTVS celkový nárast miezd vznikol predovšetkým z dôvodu úprav miezd, 
valorizácie miezd, zmenou minimálnej mzdy a zvýšenia počtu zamestnancov. Príplatky 
zamestnancov za nočnú prácu, prácu vo sviatok, a cez víkendy tvorili nárast o 256 tis. Eur, 
odmeny za práce pri výrobe relácii, motivačné, výkonnostné  odmeny, odmeny za 
zastupovanie a riadenie tímu tvorili sumu 348 687 Eur. Odmeny členom rady RTVS sa v roku 
2023 naopak znížili o 8 209 Eur. Najvyššiu časť odmien tvorili motivačné odmeny a to 84 % 
z celkových odmien. 
Ďalší vplyv na rast nákladov a tým aj na vykázanú stratu mali služby, z toho najvyšší nárast 
nákladov na vysielacie služby a náklady za honoráre, práva a príspevky externým 
dodávateľom spolu navýšenie oproti roku 2022 o 2 835 400 Eur. Honoráre, práva 
a príspevky externým dodávateľom z uvedenej sumy tvorili zvýšenie nákladov o 1 795 056 
Eur. 
Nižším faktorom účtovnej straty boli odpisy dlhodobého majetku, ktorý bol financovaný 
z bežných zdrojov, ktorých výnosy boli účtované predovšetkým v predchádzajúcich 
obdobiach. Medziročný nárast odpisov bol v sume 1 238 243 Eur. 
Hospodársky výsledok ovplyvnil nárast  o 1 292 640 Eur na položke energií spôsobený 
zvýšením cien za tepelnú energiu. 
Z uvedeného dozorná komisia odporúča RTVS vyhodnotiť, či nakladanie s finančnými 
prostriedkami bolo hospodárne a účelné, či vedela prijať na základe predpokladaných 
nákladov k 30. septembru 2023 opatrenia, ktoré by zabránili vzniku straty a do budúcna prijať 
také opatrenia, ktoré by eliminovali stratu v nasledujúcich účtovných obdobiach. 
Dozorná komisia konštatuje, že účtovná závierka spoločnosti Rozhlas a televízia Slovenska 
zostavená za rok 2023 poskytuje pravdivý a verný obraz o hospodárení spoločnosti. 
Neobsahuje významné nesprávnosti a je v súlade so zákonom o účtovníctve. Štatutárny 
orgán, zodpovedný za zostavenie účtovnej závierky, si splnil svoju zákonnú povinnosť.“ 
 
E. Čengel uviedol, že prílohou rozpočtu RTVS na rok 2023 bol aj plán k hospodárskemu 
výsledku a tam bol hospodársky výsledok plánovaný na úrovni mínus 26,9 mil. € a vo 
výsledku bol mínus 2,326 mil. €. 
J. Mikušová uviedla, že strata sa plánuje každoročne, len si to vždy manažment doteraz 
ustrážil, že tá strata bola minimálna. 
T. Strempeková uviedla, že to mohol manažment vidieť už pri vyhodnocovaní týchto údajov 
na štvrťročnej báze.  
Ľ. Machaj vysvetlil, že sa zdvihli personálne náklady najmä kvôli zabezpečeniu :24 a to je 
podľa neho jeden z hlavných faktorov. 
 
I. Gallo vyhlásil prestávku na prípravu návrhu na uznesenie. 
I. Gallo po prestávke predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 75/2024: 
Rada RTVS:  
a) v zmysle § 8 ods. 1 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS schvaľuje Účtovnú 

závierku RTVS zostavenú k 31.12.2023 vrátane dosiahnutého hospodárskeho 
výsledku nasledovne: 
hospodársky výsledok RTVS po zdanení  za rok 2023 – stratu vo výške 2 326 151,89 
€ zaúčtovať nasledovne:  
• na ťarchu účtu 428 – Nevysporiadaný výsledok hospodárenia minulých rokov sumu 
2 326 151,89 €, čím sa strata z hospodárenia RTVS v minulých obdobiach zvýši na 
sumu 33 270 541,27 €. 

 
b) ukladá GR RTVS, aby v súlade s § 19 ods. 12 zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS 

zabezpečil uloženie účtovnej závierky RTVS za rok 2023 vo verejnej časti registra 
účtovných závierok v zákonnom termíne. 

 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová, T. Strempeková  
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Tomanová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / T. Caban, J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
6. Vyhodnotenie vysielania RTVS v súvislosti s prezidentskými voľbami SR 2024 

(spravodajcovia M. Antol a J. Balaščák) 
M. Hlucháňová odprezentovala predložený materiál. 
I. Gallo sa spýtal na spokojnosť manažmentu s agentúrou Median. 
M. Hlucháňová uviedla, že v prvom kole to bolo v poriadku a v druhom kole sa ani jedna 
agentúra netrafila.  
V. Štofaník uviedol, že práve pri prezidentských voľbách sú asi tie prieskumy aj zbytočné, 
pretože výsledky týchto volieb nabiehajú veľmi rýchlo. 
J. Balaščák uviedol, že potom nastáva problém, čo dať do vysielania v tom čase čakania na 
výsledky. 
Prebehla diskusia o zmysluplnosti využívania prieskumov, ktoré sa v ostatnom čase ukázali 
ako veľmi nespoľahlivé.  
H. Radová odprezentovala výsledky sledovanosti tohto vysielania.  
I. Gallo sa spýtal, ako vychádzali najsledovanejšie relácie RTVS s konkurenciou, napríklad 
finálny duel kandidátov.  
H. Radová uviedla, že tam bola nižšia sledovanosť oproti konkurencii, ale zásahovosť bola 
približne rovnaká. 
Ľ. Konečný odprezentoval informácie za online sekciu.  
M. Antol prečítal spravodajské stanovisko: 
„Plánovaný projekt volebného vysielania prezidentských volieb sme naplnili.  
Ako som už spomínal v predošlom hodnotení  mrzela ma situácia v relácii O 5 minút 12 po 
prvom kole, keď sme nedokázali moderátorsky a prípadne aj dramaturgicky a režijne zastaviť 
nekorektnú debatu hostí s atakmi na ľudskú dôstojnosť. Som presvedčený, že razantnejší 
a zároveň vyvážený prístup moderátorov výrazne prispeje ku kultúre vyjadrovania sa 
a komunikovania v našich diskusných reláciách.  Pochváliť treba aj profesionálne 
spracovanie upútaviek na voľby a vizuál samotného štúdia. 
Počas druhého kola sa odohrala tragédia na Východe Slovenska v Spišskom Podhradí. 
Úprimnú sústrasť všetkým pozostalým.  
Popri náročnej práci redaktorov v teréne v súvislosti s voľbami sme sa zvládli zodpovedne 
venovať aj tejto tragickej udalosti. 
Pred druhým kolom volieb sme priniesli dva duely kandidátov. Sympatickým ozvláštnením 
volebnej noci druhého kola bolo vytvorenie volebného štúdia práve z BB odkiaľ kandidáti 
pochádzajú. Volebnú noc sme prežívali spolu s hosťami v štúdiu s politológom Erikom 
Lášticom, tak ako v prvom kole aj so zástupcom agentúry MEDIAN SK Michalom Mislovičom. 
Agentúra pripravila pre vysielanie volebný model, ktorý výsledky volieb nepotvrdili.  Na 
koniec volebnej noci sme priniesli tlačovky oboch kandidátov.  
K avizovaným hosťom v diskusnej relácii o 5 minút 12 pribudol na začiatok relácie víťaz 
volieb pán Peter Pelegriny. Nasledovala diskusia medzi pánmi Matúšom Šutaj Eštokom 
a Branislavom Grolingom. Opäť ma v exponovanej chvíli diskusie zamrzelo, že moderátor 
nechal bez zásahu voľne diskutovať oboch hostí, miestami veľmi dramaticky a nevhodne na 
pôde RTVS. Tento typ diskusie neprispel k citlivej téme dneška a tou je rozdelená 
a rozvadená spoločnosť.  Dvom hádajúcim sa a prekrikujúcim sa hosťom divák nerozumie 
ani text. Aj takéto momenty môžu vyvolávať dojem o bulvarizácii vysielania.  
Napriek pár technickým drobným nedostatkom – prvý vstup do centrály pána Korčoka  - zvuk 
bol nevyladený a spôsoboval moderátorovu nezrozumiteľnosť, či na inom mieste sa zrazu 
objavila na pár sekúnd biela obrazovka, skladám klobúk dolu pred množstvom práce 
spravodajského a technického tímu v predvolebnom období a počas volebných nocí. 
Potešila vysoká sledovanosť všetkých relácií spojených s voľbami, k čomu nemalou mierou 
prispeli aj pracovníci Onlinu a Sekcie marketingu a komunikácie.“  
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J. Balaščák ako spravodajca za rozhlasové vysielanie uviedol, že vysielanie bolo v tejto 
zložke na profesionálnej úrovni. Ocenil diskusiu v 2. kole volieb v SRo a ocenil aj výborný 
výkon moderátorky. Upozornil na to, či sa pri tejto diskusii neuvažovalo nad tým, aby to bolo 
prenesené na večerný čas, kde by bol väčší divácky zásah. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 76/2024: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Vyhodnotenie vysielania RTVS v súvislosti 
s prezidentskými voľbami SR 2024. 
 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová, T. Strempeková  

Tomanová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / T. Caban, J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
I. Gallo predložil procedurálny návrh, aby boli body č. 9,10 a 11 preložené na nasledujúce 
rokovanie. 
 
12. Podnety a sťažnosti 
I. Gallo odprezentoval korešpondenciu, ktorá bola doručená na sekretariát rady a členovia 
rady sa dohodli na spôsobe vybavenia.  
 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 77/2024: 
Rada RTVS prerokovala predložené podnety a sťažnosti a berie na vedomie spôsob ich 
vybavenia. 
 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová, T. Strempeková  

Tomanová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / T. Caban, J. Chudík, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
13. Rôzne 
M. Antol vzniesol požiadavku na prerokovanie materiálu týkajúceho sa Kreatívnych centier 
na niektorom z najbližších rokovaní rady.  
I. Gallo sa spýtal, na základe čoho sa rozhoduje, kto bude moderovať reláciu O 5 minút 12. 
M. Hlucháňová odpovedala, že sa to pravidelne rotuje.  
 
I. Gallo ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
 
V Bratislave 22.4.2024. 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 
 
 
 
Overovateľ: 
J. Mikušová 
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Mgr. Igor Gallo 
       predseda Rady  

Rozhlasu a televízie Slovenska 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.org. 
 

http://www.rtvs.org/

